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RENATA JANIK, 
na zdjęciu:

Wicemarszałek województwa świętokrzyskiego

Drzwi mojego gabinetu 
nigdy się nie zamykają



lewamateriał partnera

tam również pracownia plastyczna wraz ze stolarnią, a także część 
garderób dla aktorów. Na parterze powstała m.in. sala konferencyjna, 
w której odsłonięto część starej ściany i zachowano zabytkowy strop 
ze sklepieniem kolebkowym. W nowej siedzibie „Kubusia” znalazło 
się miejsce również na trzy pokoje gościnne, które usytuowano na 
poddaszu budynku administracyjnego.  Pomiędzy głównymi bu-
dynkami powstał łącznik.
Pierwsza premiera zaplanowana jest na 31 sierpnia i 1 września 2024 
roku. Dyrektor teatru nie chce na razie zdradzać szczegółów, ale już 
wiadomo, że będzie to propozycja dla dużych widzów. – Zdradzę 
tylko tyle, że będzie to premiera lalkowa z muzyką flamenco. Myślę, 
że każdy będzie chciał zobaczyć jak ten nowy „Kubuś” wygląda i być 
może dorośli widzowie przełamią swoje przyzwyczajenia i będą 
nas regularnie odwiedzać – mówi dyrektor teatru Piotr Bogusław 
Jędrzejczak.
Adaptacja budynków zespołu powięziennego na potrzeby teatru 
kosztowała około 40 mln zł. Projekt powstał przy wsparciu unijnych 
funduszy z Regionalnego Programu Operacyjnego wWojewództwa 
Świętokrzyskiego. 

Widzowie i aktorzy Teatru Lalki i Aktora „Kubuś” im. Stefana Karskiego czekają na otwarcie nowej sceny. 
Ten dzień jest już bardzo blisko, budowa nowej siedziby dobiegła końca. Przestronne pomieszczenia oraz 
najnowocześniejszy sprzęt techniczny, pozwolą zabrać najmłodszych i starszych widzów do magicznego 

świata teatru. W sierpniu tego roku zobaczymy pierwszy spektakl na deskach nowej sceny

Nowa siedziba „Kubusia” gotowa.
 Pierwsza premiera już zaplanowana

Budynki dawnej kuźni i Dworu Starościńskiego na Wzgórzu Zam-
kowym odzyskały dawny, historyczny blask. W obiekcie przeprowa-
dzono już odbiory techniczne. Miasto Kielce uzyskało pozytywne 
stanowisko Państwowej Inspekcji Sanitarnej i Państwowej Straży 
Pożarnej w sprawie dopuszczenia budynku do użytkowania. W dniu 
19 stycznia 2024 r. Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego dla 
Miasta Kielce wydał decyzję o pozwoleniu na użytkowanie obiektu 
przy ul. Zamkowej, który wkrótce zostanie przekazany w dzierżawę 
Teatrowi „Kubuś”.   
- To niezwykle ważna inwestycja zarówno dla mieszkańców, jaki 
i wszystkich artystów oraz osób związanych z Teatrem. Nowoczesne 
sceny umożliwią widzom lepszy odbiór prezentowanych sztuk, a ak-
torzy będą mogli pracować w lepszych warunkach - mówi Bożena 
Szczypiór zastępca prezydenta Kielc. 
„Kubuś” będzie mieć dwie sceny, dużą z widownią dla około 150 
osób oraz małą z 50 miejscami. Nowoczesne oświetlenie i rozwią-
zania techniczne, w tym ruchome elementy scen, dadzą nowe moż-
liwości inscenizacyjne. Sceny zostały wyposażone w immersyjny 
system dźwięku, który pozwoli odbiorcom zanurzyć się w przestrze-
ni akustycznej. Obecnie prowadzone są próby techniczne sprzętu.   
Powstało też eleganckie foyer i szatnia. Natomiast budynek dawnej 
kuźni został zagospodarowany na cele administracyjne, znajdą się 
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i ogłoszeń

Współsfinansowano ze środków Narodowego Instytutu Wolności 
Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywatelskiego 

Rządowego Programu Rozwoju Organizacji Obywatelskich 
na lata 2018–2030 PROO

Modlitwa za nasze radio
Biskup Kielecki Jan Piotrowski odprawił 24 
stycznia Mszę Świętą w intencji Radia eM Kiel-
ce. Podczas Eucharystii w bazylice katedralnej, 
Pasterz naszej diecezji zwrócił uwagę na rolę 
radia. – W nauczaniu Kościoła to rzecz cudow-
na, która owocnie ma służyć misji ewangeliza-
cyjnej w naszych czasach. Z tym większą odpo-
wiedzialnością należy korzystać z tego środka 
komunikacji społecznej po to, aby prowadzić 

Biskup o katechezie
– Katecheza ma charakter ewangelizacyjny – napisał w swoim słowie skierowanym do wiernych 
Biskup Kielecki Jan Piotrowski. Pasterz naszej diecezji zwrócił uwagę na obecną sytuację związaną 
z nauczaniem religii w szkołach. – Niestety, nieprzychylny klimat jaki tworzą politycy wokół ka-
techezy szkolnej budzi wiele kontrowersji i obaw, a zwłaszcza u katechetów świeckich, którzy są 
w pełni wykwalifikowanymi i przygotowanymi do pracy nauczycielami. Dlatego w trosce o nich 
i o dzieło katechetyczne Kościoła w naszej Ojczyźnie, w tym w diecezji kieleckiej, zapraszam do 
wspólnej modlitwy o poszanowanie konstytucyjnych praw polskich obywateli i zagwarantowanie 
dostępu do szkolnych zajęć religii – napisał Biskup Kielecki.  /mł/

Region z budżetem
Sejmik Województwa Świętokrzyskiego przyjął 
budżet regionu na 2024 rok. Przypomnijmy, że 
radni nie zgodzili się 28 grudnia na zapropono-
wany przez władze regionu dokument. Według 
uchwały, do kasy regionu miało trafić ponad 1,3 

ZAPRASZAMYZAPRASZAMY
Od poniedziałku Od poniedziałku 

do piątku w godzinach do piątku w godzinach 
7.00 – 21.007.00 – 21.00

w soboty 7.00 – 14.00w soboty 7.00 – 14.00

OKRĘGOWA OKRĘGOWA 
STACJA KONTROLI STACJA KONTROLI 

POJAZDÓWPOJAZDÓW  

HOLOWANIE  HOLOWANIE  
POJAZDÓW 24 h POJAZDÓW 24 h 

powyżej 3,5 tpowyżej 3,5 t
Kielce, ul. Jagiellońska 92Kielce, ul. Jagiellońska 92

Tel. 41 345 76 25, 41 201 41 10 wew. 241Tel. 41 345 76 25, 41 201 41 10 wew. 241
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ludzi do źródła prawdy i miłości, jakie odnajdu-
jemy w Bogu – tłumaczył. W swojej homilii Bi-

Następny
 

reklama

 Zapraszamy tel. 534-222-122; www.koldrex.pl

Usługi 
szycia kołder i poduszek 

z pierzyn Klienta

Pranie pierza
Sprzedaż 

puchowych kołder, poduszek

Tanio!

skup Kielecki nawiązał do życia św. Franciszka 
Salezego, patrona dziennikarzy, którego wspo-
mnienie obchodziliśmy.  /mł/

18 lutego 

Zapraszamy do lektury!
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Kto prezydentem?
Do wyborów samorządowych zostały nieco 
ponad dwa miesiące. Jeśli chodzi o kandy-
datów na prezydenta Kielc, póki co oficjalnie 

Grozi mu dożywocie
Najpierw wszczął awanturę wewnątrz komi-
sariatu, później rzucił w budynek butelki z ła-

Rekordowy rok
W 2023 roku z kieleckich autobusów MPK sko-
rzystało ponad 38 milionów biletowanych pasa-
żerów. To blisko dwa miliony więcej niż w naj-
lepszym dotychczas, 2019 roku. – Udało się nam 
pozyskać większą liczbę stałych pasażerów. 
Wyniki cieszą nas tym bardziej, że pomijając lata 

miliarda złotych. Wydatki osiągnęłyby poziom 
ponad 1,5 miliarda. Od grudniowej sesji Zarząd 
Województwa wprowadził szereg zmian. Ponad 
7,2 miliona złotych mniej ma zostać wydanych 
na administrację publiczną, w tym zmniejszą się 
wydatki bieżące o prawie 5 milionów. O 1,5 mi-
liona złotych mniej będzie wydane na wynagro-
dzenia w Urzędzie Marszałkowskim.  /mł/

Odwołali…
Halina Olendzka została odwołana ze stano-
wiska dyrektora Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej MSWiA w Kielcach. 

twopalną cieczą i groził policjantom. 59-letni 
Czesław R. pojawił się na komendzie w Mircu 
29 stycznia. Nie słuchał poleceń policjantów, 
którzy kazali mu zostawić niebezpieczne narzę-
dzia, ci oddali więc strzały – najpierw ostrze-

padły tylko dwa nazwiska: Maciej Bursztein, 
radny, obecny prezes Stowarzyszenia Przyjazne 
Kielce i dyrektor generalny firmy „Formaster”, 
a także Kamil Suchański, przewodniczący klu-
bu Bezpartyjni i Niezależni, kielecki przedsię-
biorca. Choć w kuluarach mówi się o różnych 
możliwych scenariuszach, w momencie wyda-
wania tego numeru Tygodnika eM, zarówno 
kandydaci Platformy Obywatelskiej, jak i Prawa 
i Sprawiedliwości, a także innych partii nie zo-
stali oficjalnie przedstawieni.  /wk/
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ZWROT PODATKU Z ZAGRANICY, 
PIT-y , KOREKTY KINDERGELD 

ZASIŁKI NA DZIECI

 SIS Kancelaria Prawno-Finansowa 
25-334 Kielce, ul. Winnicka 24, tel.: 41 249 57 83

 www.zwrotpodatkusis.pl

ROZLICZENIA Z ZAGRANICZNYMI 
URZĘDAMI SKARBOWYMI

reklama

reklama

pandemiczne, autobusy wykonały mniejszą licz-
bę kilometrów - mówi Barbara Damian, dyrektor 
Zarządu Transportu Miejskiego w Kielcach. Przy-
pomnijmy, że w Kielcach obecnie funkcjonują 
pięćdziesiąt dwie linie autobusowe, dwadzieścia 
jeden z nich obsługuje miejscowości położone 
w ościennych gminach.  /wk/
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OKNA I DRZWIOKNA I DRZWI
NA KAŻDĄ KIESZEŃ

Kielce ul. Mielczarskiego 63 
tel. 662 291 099 
a.bednarczyk@abe.kielce.pl; 
www.abe.kielce.pl

Kielce ul. Wspólna 6, 
tel. 515 015 563, tel. 41 366 14 16

biuro@abe.kielce.pl
 www.abe.kielce.pl

 ul. Górna 25 i ul. Zagórska 58 

Ryby mrożone 
w różnych postaciach. 

Szeroki wybór 
przetworów śledziowych na różne 

sposoby z własnej przetwórni

 „Horn” w Kielcach

NAJLEPSZE RYBY TYLKO U NAS!

gawcze, później w nogi mężczyzny. 59-latek 
trafił do szpitala, potem został zatrzymany. 
W chwili zdarzenia był trzeźwy. Usłyszał zarzut 
usiłowania zabójstwa trzech stróżów prawa, 
połączony z czynną napaścią na nich oraz znisz-
czeniem mienia. W więzieniu może spędzić na-
wet resztę życia.  /ar/

Informację tę udało nam się potwierdzić bezpo-
średnio w szpitalu. Jeszcze nie wiadomo, kiedy 
zostanie wskazany następca. Halina Olendzka 
została nominowana 29 września 2023 roku na 
kolejną, 6-letnią kadencję. Kierowała placówką 
od 2016 roku. Szpital MSWiA to jedna z najstar-
szych lecznic w stolicy województwa święto-
krzyskiego. Została otwarta w 1948 roku.  /mp/
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Kontakt z redakcją 
41 349 50 23

Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacji Sp. z o.o. w Kielcach, ul. Jagiellońska 92
OFERUJEMY:
wymianę opon w profesjonalnych montażowniach
sprzedaż opon do wszystkich typów pojazdów samochodowych
prostowanie, piaskowanie i malowanie felg aluminiowych i stalowych
naprawę ogumienia materiałami o najwyższej jakości
pompowanie kół azotem
komputerowe wyważanie kół na najnowocześniejszych urządzeniach
sezonową przechowalnię ogumienia i kół
Od poniedziałku do piątku w godzinach 8.00 – 16.00, sobota 8.00 – 15.00
Tel. 41 201 41 10 w. 325, 41 201 41 75Tel. 41 201 41 10 w. 325, 41 201 41 75

Pływaj za darmo
W ramach akcji „Ferie z MOSiR-em”, od 12 
do 23 lutego dzieciaki będą mogły skorzy-
stać z bezpłatnych wejść na kieleckie baseny 
miejskie. Te obowiązują wyłącznie uczniów. 
By z nich skorzystać, należy okazać w kasie 
ważną legitymację szkolną. Harmonogram 

Przybędzie dróg
174 umowy na przebudowy i remonty dróg 
podpisano 30 stycznia w Urzędzie Wojewódz-
kim w Kielcach. Skorzystają powiaty i gminy, do 
których trafią ponad 242 miliony złotych. Wśród 
jednych z największych beneficjentów Rządowe-
go Funduszu Rozwoju Dróg jest gmina Chęciny. 
– Zaspokoimy potrzeby naszych mieszkańców 

Więcej za prawko
Od 1 lutego wzrosną ceny egzaminów na prawo 
jazdy – informuje Wojewódzki Ośrodek Ruchu 
Drogowego w Kielcach. Cena za egzamin prak-
tyczny kategorii B wynosić będzie 222 złote. To 
podwyżka o 22 złote względem poprzedniej 
ceny. Tak dokładnie prezentuje się nowy cennik 
podany przez WORD: 55 zł – za część teoretycz-
ną egzaminu; 222 zł – za część praktyczną eg-
zaminu w kategorii AM, A1, A2, A, B1, B, C1, 
D1 lub T; 278 zł – za część praktyczną egzaminu 
w kategorii B+E, C1+E, C, C+E, D, D+E lub 
D1+E. Jeśli WORD przeprowadzi tyle egzami-

Końcówka budowy
Wkrótce zakończy się rozbudowa Ośrodka 
Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego 
przy ul. Chęcińskiej 23. Powstaje tam placów-
ka dla osób z niepełnosprawnościami sprzę-
żonymi i w spektrum autyzmu. Prace zostały 
zrealizowane w 75 procentach. – Dokonaliśmy 
rozbudowy ośrodka w dwóch kierunkach. Od 
południa, jako wydłużenie już istniejących po-
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wejść od poniedziałku do piątku: pływalnia 
Foka w godz. 10-10:45, 10:45-11:30, 11:30-
12:15, 12:15-13; pływalnia Delfin w godz. 
9:15-10, 10-10:45, 10:45-11:30; pływalnia 
Orka w godz. 13:45-14:30, 14:30-15:15, 
15:15-16; pływalnia Jurajska w godz. 10-
10:45, 10:45-11:30, 11:30-12:15, 12:15-13, 
13-13:45 i pływalnia Mors w godz. 11:30-
12:15, 12:15-13, 13-13:45.  /wk/

reklama

Co z kartami?
Sprawa znaczonych kart do głosowania wró-
ciła pod obrady Sejmiku Województwa Świę-
tokrzyskiego. Przypomnijmy, że 20 grudnia 
2019 roku radni zdecydowali o wyborze na 
stanowisko wicemarszałka Marka Bogusław-
skiego, który po raz trzeci starał się o popar-
cie. Po sesji pojawiły się informacje dotyczą-
ce rzekomego znaczenia kart, które miałoby 

naruszyć tajność procedury. W styczniu tego 
roku Wojewódzki Sąd Administracyjny uchylił 
decyzję marszałka w sprawie odmowy udo-
stępnienia kart. – Proszę marszałka o udanie 
się do Urzędu Marszałkowskiego i przywiezie-
nie kart na posiedzenie. Pokażmy je i wyjaśnij-
my tę sprawę – mówił radny Andrzej Swajda. 
Przerwę w obradach przegłosowano, ale kart 
nie przywieziono.  /mł/

i kierowców, którzy podróżują przez nasz region 
– mówi Robert Jaworski, burmistrz miasta.  Z do-
finansowania skorzysta w sumie 61 gmin i 12 
powiatów. Z kolei największe inwestycje będą 
realizowane w Ostrowcu Świętokrzyskim, Nowej 
Słupi oraz Kunowie.  /ar/

mieszczeń. Ten etap zakończył się we wrześniu 
i pomieszczenia są już użytkowane przez wy-
chowanków. Obecnie jesteśmy w trakcie reali-
zacji rozbudowy od strony wschodniej – mówi 
Dorota Laskowska, kierownik budowy. Prace 
mają potrwać do końca kwietnia.  /wk/

nów, co w latach ubiegłych to zarobi… prawie 
dwa miliony złotych.  /mp/



Idą ferie!
Za nieco ponad tydzień 
w województwie świętokrzyskim 
rozpoczną się ferie zimowe. Tak 
naprawdę nadchodzące kilka dni to 
ostatni moment na zaplanowanie sobie 
tego okresu. Liczba miejsc na warsztaty 
czy zajęcia jest bowiem ograniczona, 
a wszelkie atrakcje co roku cieszą się 
dużym zainteresowaniemau
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Jakie pierwsi (15 stycznia) ferie rozpoczęli mieszkańcy woje-
wództwa dolnośląskiego, mazowieckiego, opolskiego i zachod-
niopomorskiego. Tydzień później (22 stycznia) - dzieci z wo-
jewództwa podlaskiego i zachodniopomorskiego. 29 stycznia 
przerwę od nauki zacznie natomiast młodzież z lubelskiego, 
łódzkiego, podkarpackiego, pomorskiego i śląskiego. Najdłużej 
na ferie poczekają dzieciaki z naszego regionu. Rozpoczną się 
one 12 lutego i potrwają do 25 dnia wspomnianego miesiąca.

FERIE Z MUZYKĄ
Zimowa przerwa od nauki może być idealną okazją do rozwi-
nięcia nowej pasji - do muzyka. Ferie w tym klimacie zorgani-
zuje Kieleckie Centrum Kultury. Dzieciaki, które wezmą w nich 
udział, będą mogły wystąpić na dużej scenie KCK. Podczas 
„Ferii z Musicalem” odbędzie się seria zajęć z instruktorami 
dotyczących emisji głosu, teatru, choreografii czy współpracy 

temat numeru
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scenicznej. Na warsztaty zapisać mogą się wszyscy od 7. do 
19. roku życia. Ich koszt dla mieszkańców naszego regionu to 
500 złotych.
Podobny pomysł ma Dom Kultury „Zameczek”, który zorgani-
zuje kilka warsztatów poświęconych muzyce i nie tylko. Jedną 
z atrakcji muzycznych będą zajęcia z Moniką Urlik, kompozy-
torką i autorką tekstów. Ich koszt to 350 złotych.
– Będziemy uczyć się prawidłowej emisji głosu i poprawne-
go oddechu w śpiewie. Prowadzone będą ćwiczenia z dykcji 
oraz trenowane łamańce językowe, które usprawnią nasz apa-
rat mowy, a tym samym ułatwią śpiewanie. Opracujemy także 
wspólnie utwór, jednak wcześniej zajmiemy się jego dokład-
ną interpretacją – wyjaśnia Anna Ozga-Mazur, z sekretariatu 
Domu Kultury „Zameczek”.
Placówka przygotowała także coś dla fanów rocka. Wszystkie 
chętne dzieciaki będą mogły nauczyć się gry na gitarze elek-
trycznej, na warsztatach organizowanych pod kierunkiem gi-
tarzysty Daniela Lurzyńskiego. Jak zaznaczają organizatorzy, 
uczestnicy - oprócz technicznych aspektów tego rzemiosła - 
będą mogli próbować komponować własne utwory. Wstęp 
na zajęcia kosztuje 160 złotych.

FERIE DLA ARTYSTÓW
Niemałe atrakcje zaplanował również Wojewódzki Dom Kultu-
ry. Tu propozycją jest projekt przeznaczony dla dzieci w wieku 
od 6 do 10 lat. W jego ramach znajdują się zajęcia plastyczne, 
sportowe, teatralne i filmowe.
– Kreatywne ferie z WDK to cyklicznie warsztaty organizowane 
zarówno w okresie letnim jak i zimowym. Wszystkie zajęcia 
prowadzą nasi profesjonalni instruktorzy, a wyżywienie przygo-
towane jest przez Restauracją Marmurową  –  wyjaśnia Tomasz 
Bracichowicz, kierownik działu promocji WDK.
Koszt jednego turnusu, obejmującego wyżywienie, to 570 zło-
tych. Istnieje możliwość uzyskania 10-procentowej zniżki przy 
zapisaniu dziecka wraz z rodzeństwem, bądź zarejestrowaniu 
od razu na dwa turnusy.
Swój plan na ferie ma również Wzgórze Zamkowe.
- Nasza oferta skierowana jest nie tylko do dzieci i młodzieży, 
ale także do dorosłych oraz rodzin. Notujemy sporo odwiedza-
jących, zarówno w Ośrodku Myśli Patriotycznej i Obywatelskiej 
jak i w Instytucie Dizajnu. Proponujemy na przykład warsztaty 
z robienia lampionów ceramicznych; serdecznie zapraszamy do 
obserwacji naszych mediów społecznościowych, tam będziemy 

informować o dostępności miejsc – zachęca Ewa Chabielska, 
dyrektor Wzgórza Zamkowego w Kielcach.

NIE TYLKO W KIELCACH
Wiele atrakcji przygotowały także placówki położone poza sto-
licą województwa świętokrzyskiego. Po raz kolejny na zimowe 
ferie z Koziołkiem Matołkiem zaprasza Europejskie Centrum 
Bajki w Pacanowie.
– Zorganizujemy karnawałowe szaleństwo, walentynkowe love, 
zumbę i akrobatykę, muzyczne atrakcje, kulinarne czary mary, 
zabawę z kuchnią molekularną oraz wiele innych niespodzianek 
– wylicza Beata Krokosz-Furman z pacanowskiego centrum.
Bilety na to wydarzenie można nabyć przez Internet. Ich koszt 
wynosi 20 złotych od osoby.
Swoje ferie zorganizuje również większość miast w wojewódz-
twie świętokrzyskim, np. Skarżysko-Kamienna. Tamtejsze 
Miejskie Centrum Kultury zaprasza na tematyczne zajęcia 
dla dzieci od lat 7. Wszyscy zainteresowani będą mogli sko-
rzystać z warsztatów plastycznych, krawieckich, artystycznych 
czy fotograficznych. Zaplanowano również wiele aktywnych 
form spędzania czasu, choćby naukę tańca, gry i zabawy oraz… 
zajęcia teatralne.

A MOŻE W CIEPŁE KRAJE?
Dla niektórych uczniów ferie to idealny czas na zagraniczną 
wycieczkę. Mimo, że wielu z nas ten zimowy okres kojarzy 
z wyjazdami na stoki narciarskie, to… najczęstsze destynacje 
są całkiem inne.
– W okresie ferii zimowych królują kierunki letnie, czyli na 
przykład Egipt i Wyspy Kanaryjskie, a z bardziej egzotycznych 
- Wyspy Zielonego Przylądka czy Oman. Oczywiście część na-
szych klientów wybiera bardziej klasyczne, zimowe podróże. 
Tutaj dużym zainteresowaniem cieszą się chociażby Włochy 
bądź Turcja. Tak naprawdę liczba klientów znacznie zwiększyła 
się w nowym roku – informuje Marcin Salwa z biura podróży 
„Itaka”.
Cena wyjazdu zależy oczywiście od kierunku i waha się od  
3 do nawet 6 tysięcy za kilkudniowy pobyt.
Wśród typowych obozów narciarskich, bardzo popularne są… 
polskie góry. Za tygodniowy pobyt w Zakopanem bądź innej 
destynacji tego typu, zapłacimy nawet do 2,5 tysiąca złotych. 
W tym wypadku można znaleźć obozy przeznaczone dla po-
czątkujących, jak i tych bardziej doświadczonych narciarzy. 

reklama

INFORMUJE
Informujemy, że od czwartku 1 lutego 2024 roku wprowadzona została zmiana w 
kursowaniu autobusów linii 33. W dni robocze wybrane kursy kończące obecnie trasę 
na pętli na Bukówce zostały wydłużone przez ulicę Wojska Polskiego i Chabrową do 
pętli w Mójczy. Jednocześnie zmianie uległy godziny kursowania.
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aktualności

Po ponad dwóch latach zakończyła się budowa nowej sie-
dziby Teatru Lalki i Aktora „Kubuś”. Ta mieści się na kie-
leckim Wzgórzu Zamkowym i zachwyca wyglądem oraz 
nowoczesnością. 

Czyżby kierowcy w naszym regionie jeździli ostrożniej? 
Chyba tak, bo fotoradary w województwie świętokrzy-
skim zrobiły w ubiegłym roku o ponad sześć tysięcy zdjęć 
mniej niż w 2022. Rekordzistą jest niezmiennie urządzenie 
w Stopnicy.
19 333 – dokładnie tyle naruszeń zarejestrowały fotora-
dary w całym regionie w 2023 roku. Jak informuje Biuro 
Informacji i Promocji Głównego Inspektoratu Transportu 
Drogowego, w 2022 ta liczba wynosiła 25 578.
Najwięcej, bo aż 3 615 naruszeń zarejestrował - jak wspo-
mnieliśmy - fotoradar w Stopnicy. Na drugim miejscu jest 
urządzenie w miejscowości Mniów-Raszówka - 3 039,  kolej-
no w Miedzianej Górze - 1 746, Kleczanowie - 1 438, Chle-
wicach 1 295 oraz Smykowie – 1271. Natomiast najmniej, 
bo 203 wykroczenia nagrały się na urządzenie w Ożarowie. 
227 zdarzeń uwiecznił fotoradar w Skarżysku-Kamiennej, 
329 – w Zawadzie, 512 w Klimontowie, 558 w Łagowie, 
a 569 w Opatowie.
Mniej pracy ma także odcinkowy pomiar prędkości w Ra-
dlinie. W ubiegłym roku zarejestrował on 1 828 wykroczeń. 
Jeszcze rok wcześniej było to 2 286 zdarzeń.
W całym województwie świętokrzyskim jest 15 fotoradarów 
i jeden odcinkowy pomiar prędkości.
Nowością jest urządzenie, które 8 stycznia stanęło przy uli-
cy Krakowskiej 255 w Kielcach. To nowoczesny fotoradar 

Koniec remontu!

Tego zdjęcia byś nie chciał
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Jak informuje miasto, w obiekcie przeprowadzono już od-
biory techniczne, a Powiatowy Inspektor Nadzoru Budow-
lanego wydał pozwolenie na użytkowanie obiektu.
– To niezwykle ważna inwestycja zarówno dla mieszkańców, 
jak i wszystkich artystów oraz osób związanych z teatrem. 
Nowoczesne sceny umożliwią widzom lepszy odbiór prezen-
towanych spektakli, a aktorzy będą mogli pracować w lep-
szych warunkach – mówi wiceprezydent Bożena Szczypiór.
Przypomnijmy, że w nowej siedzibie powstały dwie sceny 
z widownią dla około 150 i 50 osób. Pojawiło się też ele-
ganckie foyer i szatnia, a także pracownia plastyczna ze sto-
larnią i garderoby dla aktorów. Na parterze powstała sala 
konferencyjna.
Pierwsza premiera w nowej siedzibie została zaplanowana 
na 31 sierpnia i 1 września 2024 roku. 
– Zdradzę tylko tyle, że będzie to premiera lalkowa z muzyką 
flamenco. Myślę, że każdy będzie chciał zobaczyć, jak ten 
nowy „Kubuś” wygląda i być może dorośli widzowie przeła-
mią swoje przyzwyczajenia i będą nas regularnie odwiedzać 
– mówi dyrektor teatru, Piotr Bogusław Jędrzejczak.
Adaptacja budynków zespołu powięziennego na potrzeby 
teatru kosztowała około 40 milionów złotych. Projekt po-
wstał przy wsparciu unijnych funduszy z RPO województwa 
świętokrzyskiego. 

Mesta Fusion RN, który automatycznie identyfikuje rodzaj 
pojazdu, czyli odróżnia na przykład samochód osobowy 
od ciężarowego. Ma również możliwość wykonywania po-
miarów prędkości na kilku pasach ruchu jednocześnie, bez 
konieczności zmiany ustawień. 
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W wydarzeniu wzięło udział ponad sto osób. Rozpoczęło 
się ono od modlitwy do Ducha Świętego. Potem nastąpiła 
pierwsza konferencja, wygłosił ją ojciec Tomasz Nowak, 
dominikanin oraz autor kanału „Strefa Wodza” w serwisie 
YouTube. Opowiedział, jak się modlić uwielbieniem.

TAŃCZYĆ I MODLIĆ SIĘ
– Pamiętam pewną historię: wiele lat uczestniczyłem w mo-
dlitwach uwielbienia i zaprosili mnie tancerze hip-hopo-
wi, żebym poprowadził im rekolekcje. Przyszli świeżo po 
nawróceniu, stwierdzili, że jedyne co potrafią to tańczyć, 
ale chcieliby się modlić. Czy można modlić się tańcem? Ja 
nieco pyszałkowato odpowiedziałem: „No jasne!”. Oni na to: 
„Ojcze, to nie takie proste, my przez całe życie tańczyliśmy, 
żeby się pokazać. Tam jest bardzo dużo nas, a modlitwa to 
jest bardzo dużo Pana Boga”. Ja wtedy zrobiłem krok do tyłu 
i pomyślałem, że uwielbienie to nie jest takie hop siup. Gdy 
pytamy o modlitwę, to jest uniżenie i prośba: „Panie, naucz 
nas modlić się” – wyjaśniał dominikanin.

PRZEZ CIEMNĄ DOLINĘ 
Po przerwie kawowej mikrofon wzięła Sylwia Bijak, event 
manager i współtwórca podcastu DoŚwiatła! Podzieliła się 
doświadczeniem uwielbiania Boga w ciemnej dolinie.
– Tam się nie zatrzymuje, tylko idzie dalej. Proś Boga: wycią-
gaj mnie stąd. W ciemnej dolinie się nie mieszka. Usłyszałam 
taki fragment od jednego z was przed moją konferencją: 
„Złóż Bogu ofiarę dziękczynną i wypełnij swe śluby złożone 
Najwyższemu, wtedy wzywaj Mnie w dniu utrapienia: Ja cię 
uwolnię, a ty Mnie uwielbisz.” (Ps 50,14n). Gdyby nie ten 
czas, nie mogłabym wam o nim opowiedzieć. Bóg potrafi 
wykorzystać wszystko, żeby zrobić z tego dobro – powie-
działa prelegentka.

UWIELBIENIE W PRAKTYCE 
Trzecią konferencje wygłosili Irmina i Marcin Śliwińscy, 
współorganizatorzy wydarzenia chwałaMU! W Kielcach 
powiedzieli o owocach tego rodzaju modlitwy. 
– Pewnie wiele osób pomyślało, że będziemy mówić 
o „chwałaMU!”, ale jest coś, co jeszcze bardziej mi się nasu-
wa, czyli warsztaty modlitewne, które głosiliśmy na Ukrainie 

W minioną niedzielę w auli Wyższego 
Seminarium Duchownego w Kielcach 
odbyło się forum „Kierunek 
Uwielbienie”. Wierni najpierw 
wysłuchali trzech konferencji o tym 
rodzaju modlitwy, a potem uwielbili 
Jezusa Chrystusa

w trakcie wojny. Była z nami jeszcze Karolina, liderka naszej 
wspólnoty, która źle zrozumiała, ile ma czasu na wygłoszenie 
konferencji i zrobiła to w trzy minuty. Zaprosiła wszystkich, 
żeby mocno skupili się na Jezusie, myślami i obecnością. 
Dzień wcześniej modliliśmy się o uzdrowienie, postawili-
śmy pięć krzeseł i poprosiliśmy, żeby usiadły osoby, którym 
coś dolega. Po tej trzyminutowej modlitwie wyszła kobieta, 
która dzień wcześniej jako jedyna nie została uzdrowiona 
i myślała, że to głupota. Jednak w trakcie powtarzania sło-
wa „święty” poczuła mocny ból w nodze. Gdy jej dotknęła, 
okazało się, że narośli z którą się zmagała, już nie ma – wspo-
minała Irmina.

UZDRAWIAŁ
Na zakończenie odbyła się modlitwa o uzdrowienie, a tak-
że adoracja Najświętszego Sakramentu. Dla Karoliny były 
to ważne chwile, ponieważ od trzech miesięcy zmagała się 
z bólem szyi.
– Dzisiaj doświadczyłam uzdrowienia. Miałam problem 
w odcinku szyjnym, czułam blokadę, nie mogłam ruszać 
głową na boki. Z tygodnia na tydzień ból się wzmagał. Po 
tej modlitwie po prostu odszedł – opowiada Karolina.
Spotkanie zorganizowało Stowarzyszenie Dwa Przymierza, 
które co roku gromadzi wiernych na Uwielbieniu W Cen-
trum Miasta Kielce. 

Uzdrawiał w Kielcach
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Ceny, płace, liczba zarejestrowanych przedsiębiorstw… aspek-
tów, które przeanalizował Urząd Statystycznych jest wiele. Jak 
wypadło województwo świętokrzyskie i jakie są perspektywy 
na przyszłość?

WIĘCEJ MIESZKAŃ, KONIUNKTURA NA MINUSIE
Dane dotyczą listopada 2023 roku. Okazuje się, że wówczas 
stopa bezrobocia pozostała na tym samym poziomie, co 
w listopadzie 2022  i wyniosła siedem i pół procenta. Wzrost 
odnotowano natomiast, jeśli chodzi o średnie wynagrodzenie 
brutto w sektorze przedsiębiorstw. Pod koniec ubiegłego roku 
było ono wyższe o dziesięć procent niż rok wcześniej i wyniosło 
6359,86 zł.
Przybyło także mieszkań, na których budowę wydano pozwo-
lenia lub dokonano już  zgłoszenia z projektem budowlanym. 
Takich lokali, w stosunku do listopada 2022 roku, mamy więcej 
o 2,3 procenta – 492.
Spadła liczba podmiotów, które zarejestrowano w systemie 
REGON, ale i tych, które zarejestrowano w tym systemie. Te 
dane porównano do października 2023 roku. Liczba wyreje-
strowanych zmniejszyła się o 24,3 procenta, a zarejestrowanych 
– o 14 i pół.
Urząd Statystyczny zbadał także wskaźniki ogólnego klimatu 
koniunktury. Niestety… wszystkie są na minusie. W grudniu 
2023 wskaźnik w przetwórstwie przemysłowym wyniósł -12,6, 
w budownictwie – -10,2, w handlu hurtowym – -7,1, deta-
licznym – -8,4, transport i gospodarka magazynowa -14,7, 
a zakwaterowanie i gastronomia -17,2.

Co tam, panie, w gospodarce?
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Z kolei ceny towarów i usług w listopadzie 2023 były wyższe 
o 6,6 procenta, niż przed rokiem.

OKIEM EKONOMISTY
Jak stwierdza prof. Marek Leszczyński, ekonomista z UJK 
Kielce, dobrą wiadomością na ten moment jest uchwalony 
już budżet województwa.
- Mamy wyznaczone kierunki, na które zostaną przezna-
czone publiczne pieniądze. Więcej wyłożymy na inwestycje, 
zmniejszono natomiast nakłady na koszty administracyjne. To 
ważne o tyle, że to od inwestycji zależy w dużej mierze klimat 
koniunktury. To znaczy - na ile przedsiębiorcy mają nadzieję, 
że poprawią się ogólne warunki prowadzenia działalności go-
spodarczej – wyjaśnia Leszczyński.
Jak dodaje, te nadzieje są związane z inwestycjami na przykład 
w drogi, infrastrukturę czy poprawę możliwości zakładania 
działalności gospodarczej.
- To cała obsługa prowadzenia wspomnianej działalności. Jest 
także całkiem sporo unijnych projektów, które już ruszyły, 
a w pierwszym kwartale będzie ich więcej. Jest duża pula pienię-
dzy na dokształcanie kadry i podnoszenie kwalifikacji. Z tego 
co wiem, mamy spore zainteresowanie składaniem wniosków 
przez osoby indywidualne i przedsiębiorstwa w Wojewódzkim 
Urzędzie Pracy w Kielcach – zauważa ekonomista.
 Jak podkreśla, umiarkowany optymizm jest więc uprawniony, 
jeśli chodzi o poprawę koniunktury. Ale i w przypadku inflacji 
także można być dobrej myśli.
- W budżecie rząd założył, że inflacja średnioroczna to 6,6 pro-
centa. Jeśli nie zmienią się ogólne warunki w otoczeniu gospo-
darczym, to inflacja w drugiej połowie roku będzie spadać, 
zbliżając się do osiągnięcia celu założonego przez Narodowy 
Bank Polski. Dużo zależeć będzie od polityki rządu i decyzji 
dotyczących na przykład mrożenia cen prądu, a wiec utrzy-
mania tarcz na energię elektryczną. Wzrost cen tej energii dla 
przedsiębiorstw i gospodarstw domowych to poważny czynnik 
inflacjogenny. Trzeba się także liczyć z tym, że pieniądze z KPO 
będą w końcu do nas trafiać i modernizować energetykę, po-
prawiać warunki podaży i obniżać koszty dostarczania energii  
– kwituje Leszczyński. 

Bezrobocie na podobnym poziomie, 
przeciętne wynagrodzenie wyższe, 
ale zatrudnienie i liczba oddanych 
do użytku mieszkań – niższa. Kielecki 
urząd statystyczny sprawdził, jaką 
sytuację gospodarczą mieliśmy pod 
koniec ubiegłego roku
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Egzamin na prawo jazdy może zakończyć się niepowodze-
niem w wyniku naszych błędów… lub nieprzewidzianych 
okoliczności. Niezauważenie kluczowych znaków drogo-
wych, nieustąpienie pierwszeństwa bądź zwykła nieostroż-
ność – to najczęstsze powody, przez które nie zdajemy.

GARŚĆ STATYSTYK
W 2023 roku Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego 
w Kielcach przeprowadził ponad 35 tysięcy egzaminów prak-
tycznych, a na każdego szczęśliwca, który zdobył uprawnie-
nia przypada prawie trzech, którym ta sztuka się nie udała. 
Odrobinę lepiej sytuacja wygląda w przypadku egzaminów 
teoretycznych, ponieważ prawie 60 procent z nich zakończyło 
się wynikiem pozytywnym. Według statystyk dostarczonych 
przez kielecki WORD, najwięcej kursantów oblewa już na 
placu manewrowym, co oznacza, że nawet nie wyjeżdża na 
miasto. Warto pamiętać również o tym, że każda próba to 
również dodatkowy koszt. Zeszłoroczna cena (która wzrosła 
od 1 lutego) to 50 złotych za egzamin teoretyczny i 200 za 
praktyczny. Oznacza to, że rekordzista, który w latach 2021-
2023 aż 65 razy podchodził do egzaminu praktycznego, wydał 
na wymarzone „prawko”… 13 tysięcy złotych.

WINA KURSANTÓW?
Teoretycznie w trakcie pierwszej lekcji w szkole jazdy każdy 
z nas siada za kółkiem po raz pierwszy (choć chyba każdy 
zna kogoś, komu zdarzyło się prowadzić auto przed pierwszą 
oficjalną jazdą). Jak wyglądają więc początki i w jaki sposób 
przygotowuje się przyszłych kierowców?
– Na początku każdy kursant musi poznać funkcję i sposób 
działania wszystkich urządzeń, które znajdują się w środku 
samochodu. Dopiero później przechodzimy do podstawo-
wych manewrów, czyli parkowania, zawracania czy jazdy na 
placu. Im bliżej końca kursu, tym bardziej skupiamy się na 
typowych zadaniach egzaminacyjnych – wyjaśnia Marcin 
Szczepanek, właściciel szkoły jazdy „Szczepanek”.
Jak zaznaczają instruktorzy, niska zdawalność egzaminu 
jest wynikiem ogromnego stresu, jakiemu poddawani są 
kursanci.

Dla wielu z nas egzamin na prawo 
jazdy to jeden z najbardziej 
stresujących momentów w życiu. 
Jesteśmy podczas niego poddawani 
ogromnej presji. Czy to dlatego 
wielu z nas nie udaje się zdobyć 
upragnionego „prawka” 
za pierwszym razem?

– Sama atmosfera często jest tam negatywna. Oczywiście zda-
rzają się egzaminatorzy, którzy starają się rozładować napię-
cie, ale większość z nich kompletnie się tym nie przejmuje. 
Bywali kursanci, którym bez wahania dałbym kluczyki do 
swojego auta, gdyż prowadzili znakomicie, a mimo to przez 
stres musieli kilkukrotnie podchodzić do egzaminu – dodaje 
Szczepanek.

GDYBY NIE TE NERWY…
W ostatnich latach co raz większa liczba ekspertów zwraca 
uwagę na to, że żyjemy zbyt szybko, co może być czynnikiem 
zwiększającym stres. A ten nie pomaga, gdy musimy zdać 
ważny egzamin.
– Ten stres jest zupełnie naturalny. Podczas każdego testu 
jesteśmy poddawani mocnej ocenie, przez co boimy się, jak 
zostaniemy odebrani. Wiele egzaminów bezpośrednio do-
tyczy naszej przeszłości, co również wzmaga poczucie nie-
pewności. W takich sytuacjach musimy polegać na swoich 
kompetencjach. Pomaga też wcześniejsze założenie dobrego 
scenariusza. Musimy też pamiętać, że niezdany egzamin na 

Ech, tak ciężko zdać…
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prawo jazdy to nie koniec świata – podsumowuje Patrycja 
Osman, psychoterapeutka.

***
Na drodze do prawa jazdy, wielu z nas walczy więc nie tyl-
ko z zadaniami egzaminacyjnymi, ale również z własnymi 
nerwami. Warto jednak zdobyć uprawnienia jak najszybciej 
i najlepiej nie przeznaczyć na nie fortuny. 
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Specjalna Strefa Ekonomiczna 
„Starachowice” S.A. już od 1 lutego 

zaprasza przedsiębiorców 
do Kieleckiego Parku Przemysłowego 

„Starachowice”
Specjalna Strefa
E k o n o m i c z n a

Marcin Perz, prezes Specjalnej Strefy Ekonomicznej „Starachowice”.

Rok 2023 był przełomowy dla Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej „Starachowice” S.A., szczególnie 
w kontekście utworzenia Kieleckiego Parku Prze-
mysłowego, który zainaugurował swoją działal-
ność jako oddział strefy 1 lutego 2024 roku. Udało 
się znacząco zwiększyć nasze możliwości w zakresie 
pozyskiwania nowych inwestycji dla regionu świę-
tokrzyskiego. Dzięki posiadaniu dwóch aktywnych 
oddziałów – w Starachowicach i teraz w Kielcach 
w Kieleckim Parku Przemysłowym - zyskaliśmy 
większą elastyczność działania. Pozwoli nam to 
efektywniej odpowiadać na potrzeby i oczekiwania 
naszych interesariuszy oraz przyciągać inwestycje, 
które będą nie tylko korzystne ekonomicznie, ale 
także będą wspierać rozwój lokalnej społeczno-
ści i gospodarki. Jest to krok naprzód w realizacji 
naszej misji tworzenia dynamicznego i konkuren-
cyjnego środowiska biznesowego, które przyczynia 
się do wzrostu gospodarczego i dobrobytu Kielc 
i regionu świętokrzyskiego – mówi Marcin Perz 
Prezes Specjalnej Strefy Ekonomicznej „Stara-
chowice” S.A. 

W ostatnich latach Specjalna Strefa Ekono-
miczna „Starachowice” S.A. przeszła znaczą-
cą transformację, która umocniła jej rolę jako 
ważnego podmiotu w kreowaniu świętokrzy-
skiej gospodarki. Kluczowym momentem w tej 
transformacji był rok 2018, kiedy to w wyniku 
wielomiesięcznych prac doszło do zmiany ak-
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cjonariatu, dzięki której powstały nowe możliwości dla 
rozwoju Spółki. W wyniku tej zmiany, Agencja Rozwo-
ju Przemysłu S.A. stała się jednym z głównych akcjona-
riuszy, a zwiększenie jej roli jako instytucji wspierającej 
rozwój inwestycyjny odpowiadający na zapotrzebowanie 
przedsiębiorców, miało istotny wpływ na wzmocnienie 
potencjału i efektywności Spółki. 

Przyjrzyjmy się liczbom, które w doskonały sposób od-
zwierciedlają pozytywne aspekty tej zmiany. W 2015 roku 
Specjalna Strefa Ekonomiczna Starachowice S.A zanoto-
wała zysk netto na poziomie 361 tysięcy złotych, rok 2016, 
przyniósł zysk netto w wysokości 182 tysięcy złotych, 
a w 2023 roku Spółka osiągnęła zysk na poziomie 7,9 
miliona złotych.  W 2015 roku aktywa Spółki wynosiły 
w przybliżeniu 20,7 miliona złotych, natomiast pod ko-
niec 2023 roku ich wartość wzrosła do blisko 180 milio-
nów złotych. To umożliwiło umożliwiły zakup doskonale 
skomunikowanych terenów inwestycyjnych w Kielcach, 
na których następnie utworzono Kielecki Park Przemy-
słowy jako oddział Specjalnej Strefy Ekonomicznej Sta-
rachowice S.A. Ponadto, w 2023 roku SSE „Starachowice” 
S.A. pozyskała 26 projektów inwestycyjnych na łączną 
sumę blisko 500 milionów złotych, a łączna wartość po-
zyskanych inwestycji z lat 2016-2023 opiewa na kwotę 
blisko 4 miliardów złotych. akcjonariuszy i wszystkich 
zaangażowanych stron. Takie wyniki finansowe stanowią 
także solidną podstawę do dalszego rozwoju i inwestycji 
w regionie, czego przykładem jest właśnie projekt Kie-
leckiego Parku Przemysłowego. 

Kielecki Park Przemysłowy, oferując wszechstronne możli-
wości inwestycyjne, od przygotowanych pod inwestycję te-
renów po nowoczesne hale magazynowo/produkcyjne jak 
również pomieszczenia biurowe jest idealną odpowiedzią na 
dotychczasowy niedobór dużych przestrzeni inwestycyjnych 
w województwie świętokrzyskim, a zwłaszcza w jego stolicy. 
To 50 hektarów terenów przeznaczonych pod działalność 
produkcyjną, świetnie skomunikowanych z aktualnym 
planem zagospodarowania przestrzennego wskazującym 
na produkcyjne przeznaczenie. – mówi Prezes Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej „Starachowice” S.A. Marcin Perz

Kielecki Park Przemysłowy jako oddział Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej „Starachowice” S.A., poza ofertą 
inwestycyjną zapewni obsługę i doradztwo przedsiębior-
com w zakresie możliwości rozwoju, w tym uzyskanie 
atrakcyjnych ulg podatkowych dostępnych dzięki Pol-
skiej Strefie Inwestycji. Ubiegać się o nie może niemal 
każdy przedsiębiorca chcący rozpocząć nową inwestycję 
co należy rozumieć przez założenie nowego przedsiębior-
stwa, zwiększenie zdolności produkcyjnej, dywersyfikacją 
produkcji przez wprowadzenie produktów uprzednio 
nieprodukowanych w przedsiębiorstwie lub zasadniczą 
zmianą dotyczącą procesu produkcyjnego. Tyczy się to 
zarówno inwestycji branży przemysłowej jak i inwestycji 
w sektorze usługowym. Mikro i mały przedsiębiorca z wo-
jewództwa świętokrzyskiego może liczyć aż na 70 procent 
zwolnienia podatkowego, przedsiębiorcy średni na 60 
procent zwolnienia podatkowego. W przypadku dużych 
firm ten limit wynosi aż 50 procent ulgi podatkowej. 

Kielecki Park Przemysłowy
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Rok 2023 w MESKO

Niepewny rok w krajowej i światowej gospodarce oraz trudna 
sytuacja międzynarodowa nie przeszkodziła w realizacji planów 
na minione 365 dni. 
– Rok był niesamowicie trudny z uwagi na ogromne oczekiwa-
nia i wyzwania, które przed nami stanęły jako przed przemysłem 
zbrojeniowym. Mam tu przede wszystkim na myśli wojnę za naszą 
wschodnią granicą, która generowała określone potrzeby produk-
cyjne – mówiła w Radiu eM Kielce Elżbieta Śreniawska, prezes 
Zarządu MESKO S.A. 

UMOWY…
Był to czas, który w skarżyskiej spółce stał pod znakiem umów. 
MESKO jako członek wielu Konsorcjów podpisało kilka umów 
m.in. jako Konsorcjum PGZ-AMUNICJA wieloletnią umowę 
ramową na dostawy setek tysięcy sztuk amunicji artyleryjskiej 
kalibru 155 mm na potrzeby Wojska Polskiego w ramach pro-
gramu Narodowej Rezerwy Amunicyjnej- umowa przewiduje 
również zawieranie umów wykonawczych; m.in. dla różnego typu 
amunicji kal. 120 mm. czy jako Konsorcjum PGZ-RAK zawarło 
szereg umów z Agencją Uzbrojenia na dostawę sprzętu i środków 
bojowych dla Wojska.

Rok 2023 to dla Spółki podpisanie szeregu porozumień i umów na 
rzecz Sił Zbrojnych  RP m.in. umowę na dostawę amunicji mało-
kalibrowej, dokument zawiera możliwość zwiększenia zamówień 
w kolejnych latach, umowę na dostawę pocisków kierowanych 
SPIKE- LR  - będzie to kolejna transza pocisków, które zostały 
zakupione przez Wojsko Polskie, czy umowę na dostawy dla Sił 
Zbrojnych RP amunicji średniokalibrowej 23 mm oraz 30 mm. 
Z kolei umowa z grupą KGHM rozpoczęła współpracę w zakresie 
projektów badawczo-rozwojowych, produkcyjnych i handlowych. 
Prawdziwym hitem eksportowym okazały się także Przenośne 
Przeciwlotnicze Zestawy Rakietowe PIORUN, które swoją sku-
teczność udowodniły podczas konfliktu na Ukrainie i są doceniane 
w wielu krajach. 
– Ostatnio podpisaliśmy nowe umowy dot. PIORUNA. Mówimy tu 
o krajach bałtyckich, ale również Gruzji, która jest nowym kierunkiem. 
Jest to duża umowa, która ma charakter poufny. Przygotowujemy 
nowe kierunki eksportu, w tym m.in. azjatycki, ale również kierunki 
afrykańskie i z Ameryki Południowej, więc możemy powiedzieć, że 
rzeczywiście zaistniejemy wszędzie – dodaje Elżbieta Śreniawska. 
W grudniu MESKO przekazało pierwszą partię zestawów PIO-
RUN do Norwegii. 

Kolejne ważne kontrakty, nowości technologiczne, innowacje i sukcesy na arenie 
międzynarodowej – tak wyglądał 2023 roku w skarżyskim MESKO. Świętokrzyski 

gigant zbrojeniowy dwukrotnie zwiększył obroty i trzykrotnie swój potencjał 
produkcyjny
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zanych z dziejami oręża polskiego. Firma nie zapomina również 
o tych, którzy pełnią służbę na rzecz obronności i bezpieczeństwa 
naszego kraju.
Pracownicy spółki biorą udział w wielu branżowych wydarzeniach 
i targach prezentując swoje wyroby m.in. na największych targach 
strzeleckich Shot Show w Las Vegas w Stanach Zjednoczonych, 
gdzie w 2023r. zawarto umowę o współpracy z firmą CENTURY 
ARMS czy podczas corocznego Kieleckiego MSPO. Nie brakło 
również międzynarodowych wizyt, co potwierdza popularność 
oferty skarżyskiej firmy. Świadczą o tym także liczne nagrody, 
w tym m.in.: Nagroda Specjalna Dla „Najlepszego Polskiego Eks-
portera Uzbrojenia”, Wyróżnienie Ministra Obrony Narodowej dla 
Konsorcjum PGZ-NAREW otrzymane na Targach MSPO 2023, 
tytuł „Lider Bezpieczeństwa Państwa 2023” w kategorii „Innowa-
cyjna Firma”, nagroda „Polish Business Awards” w kategorii „Woj-
skowość” za zawarcie kontraktu z Litewską Agencją Zakupową na 
dostawy zestawów rakietowych GROM, odznaczenie państwowe 
za zasługi dla rozwoju polskiego przemysłu obronnego oraz na 
rzecz umacniania suwerenności i obronności kraju dla Prezes Za-
rządu Elżbiety Śreniawskiej oraz medale za długoletnią służbę przy-
znane zasłużonym pracownikom MESKO przez Prezydenta RP. 
Oprócz tego, spółka posiada wiele planów na 2024 rok. 
– Oczywiście czekamy na wytyczne i strategie. Niezależnie od tego 
musimy przygotowywać swój własny plan. Pokazuje on, że biorąc 
pod uwagę zapotrzebowanie, ale również zaopatrzenie musimy 
mówić o nowych ścieżkach dostaw i nowych kierunkach z uwagi 
na to, co się dzieje na świecie. Musimy patrzeć na to, jaki jest rynek, 
a więc jakie jest zapotrzebowanie na nasze produkty, wiemy, że jest 
ogromne a to oznacza olbrzymie wyzwania przed nami. Obecnie 
szacujemy, że nasze obroty zostaną w tym roku podwojone. Aby się 
to udało potrzebne jest odpowiednie przygotowanie produkcji i od-
powiedzialne zarządzanie. To daje nadzieję na to, że będziemy się 
rozwijać. Oczywiście, z korzyścią dla regionu, ponieważ stanowimy 
ważny element jego gospodarki – podkreśla Elżbieta Śreniawska. 
Rok 2023 to duże kontrakty, nowoczesne technologie, innowa-
cyjne wyroby oraz systematyczna realizacja strategii biznesowej. 
Wszelkie podjęte działania i pozyskane kontrakty umocniły pozy-
cję MESKO S.A. nie tylko jako lidera krajowego, ale także otworzy-
ły nowe możliwości jako równoprawnego partnera biznesowego 
na arenie światowej. Rok 2023 zapisze się także w historii zakładu 
jako konsekwentne realizowanie strategii budowania potencjału 
i rozwoju technologicznego Spółki.

… PRACA, GOSPODARKA…
Eksperci wskazują jasno – przemysł zbrojeniowy może być jed-
nym z kół zamachowych świętokrzyskiej gospodarki. Prym w tej 
branży wiedzie właśnie skarżyskie MESKO, które jest znaczącym 
pracodawcą w regionie. 
– Mamy coraz większe potrzeby dotyczące produkcji, które generują 
również konieczność zatrudniania pracowników i to się cały czas 
odbywa. W ciągu ostatnich trzech lat – odkąd tutaj jestem – zatrud-
nionych zostało około 500 osób. To pokazuje, że cały czas potrze-
bujemy różnych specjalistów. Chodzi o kadrę techniczną zarówno 
średniego, jak i wyższego szczebla. Potrzebujemy konstruktorów, 
inżynierów, mechaników, ale również świetnych spawaczy czy to-
karzy, których na rynku brakuje. Oczywiście to już jest praca na 
trochę innych maszynach, niż była dotychczas. Sterowanie taką 
maszyną wygląda jak sterowanie na tablecie – dodaje prezes Za-
rządu MESKO.

… INWESTYCJE, SZKOLENIA, NAGRODY
MESKO zaangażowało się w realizację programów obrony 
powietrznej Wisła, Narew i Pilica. Spółka inwestuje w liczne 
badania i rozwój, prowadzi szereg projektów. W opracowaniu 
jest lotnicza wersja systemu rakietowego Piorun H  i PIORUN 
NG, czyli zestaw rakietowy nowej generacji oraz nowy produkt 
eksportowy JACK-S. Spółka, jako jeden z nielicznych podmio-
tów w Polsce złożyła swój akces do unijnego programu Act in 
Support of Ammunition Production.
MESKO korzysta nie tylko z międzynarodowych rozwiązań, ale 
tworzy również własne, stawia na polskich specjalistów i wdra-
żanie rodzimych, nowoczesnych technologii oraz nowatorskich 
rozwiązań.
Firma zainwestowała  (w ramach „Projektu 400”) w moderniza-
cję i rozbudowę zakładu Produkcji Prochu w Pionkach - będzie 
to jeden z najnowocześniejszych zakładów tego typu w Europie. 
Wybudowano nowe hale produkcyjne, część  hal zmodernizo-
wano. Większość z nich została w pełni wyposażona w maszyny, 
zostały uruchomione procesy produkcyjne. Docelowo zakład 
będzie również gotowy do produkcji pocisków m.in. do amery-
kańskich czołgów Abrams i południowokoreańskich K2. 
Spółka od lat wspomaga inicjatywy o charakterze lokalnym, 
których celem jest m.in. aktywizacja miejscowej społeczności, 
rozwój młodych talentów, pomoc organizacjom skupiającym 
kombatantów oraz kultywującym pamięć o wydarzeniach zwią-
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SAB+ Skuteczna 
Aktywizacja Bezdomnych

Od 01.02.2024 r. w ramach Priorytetu 9. Usługi społeczne 
i zdrowotne, Działania 09.05 Wsparcie rodziny oraz pieczy 
zastępczej programu regionalnego Fundusze Europejskie 
dla Świętokrzyskiego 2021-2027 współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus rusza 
projekt pn. „SAB+ Skuteczna Aktywizacja Bezdomnych”. 
Projekt jest realizowany w partnerstwie Gminy Kielce/
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie z kieleckim Stowa-
rzyszeniem Edukacja przez Internet.  

CELE PROJEKTU
Celem projektu jest integracja i aktywizacja społeczna oraz 
wsparcie mieszkaniowe dla 70 osób w kryzysie bezdom-
ności, dotkniętych wykluczeniem z dostępu do mieszkań, 
zagrożonych bezdomnością, przebywających na terenie 
Kielc. Uczestnicy projektu zostaną objęci następującymi 
formami wsparcia:
- z obszaru działań społecznych będzie to m.in. świadcze-
nie pracy socjalnej, wsparcie asystenta osoby bezdomnej, 
indywidualne i grupowe treningi umiejętności społecznych, 
prowadzenie grupy wsparcia, usługi streetworkingu, udział 
w działaniach na rzecz społeczności lokalnej,
- z obszaru działań edukacyjnych zapewnione zostanie 
indywidualne poradnictwo specjalistyczne m.in. prawnik, 
psycholog, psychiatra, terapeuta uzależnień, mediator. W ra-
mach Akademii Umiejętności Miejski Ośrodek Pomocy 
Rodzinie w Kielcach wspólnie ze Stowarzyszeniem Edukacja 
przez Internet zorganizuje wydarzenia integracyjno-eduka-

cyjne w celu integracji osób bezdomnych ze społecznością 
lokalną, uwrażliwienia na problem bezdomności, ubóstwa, 
wykluczenia społecznego, kształtowania postaw antydyskry-
minacyjnych oraz przełamywania stereotypów o osobach 
bezdomnych, wsparcie mieszkaniowe – w ramach projektu 
zostaną uruchomione 3 mieszkania: mieszkanie treningo-
we, mieszkanie wspomagane oraz mieszkanie w modelu 
„Najpierw mieszkanie”. Lokale pochodzą z mieszkaniowe-
go zasobu gminy i zostaną wyremontowane i wyposażone   
w ramach realizacji projektu. W mieszkaniach będą prowa-
dzone treningi, na których uczestnicy projektu będą zdo-
bywać umiejętności praktyczne związane z prowadzeniem 
gospodarstwa domowego i życiem codziennym. Mieszka-
nie wspomagane przeznaczone jest dla osób bezdomnych, 
które po opuszczeniu placówki leczniczej wymagają usług 
opiekuńczych i specjalistycznych usług zdrowotnych. Miesz-
kanie w modelu „Najpierw mieszkanie” w projekcie wdraża 
innowacyjną metodę trwałego rozwiązywania problemu 
chronicznej bezdomności.  
Wszystkie formy wsparcia zaplanowane w projekcie dla 
uczestników projektu wzmocnią ich aktywność środowi-
skową, a w efekcie podniosą umiejętności i kompetencje 
do zwiększenia samodzielności życiowej osób bezdomnych 
w różnych sferach życia społecznego.
Projekt skierowany jest także do 35 pracowników Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Rodzinie działających na rzecz osób bez-
domnych. Dla tej grupy uczestników projektu zaplanowane 
są podnoszące kompetencje szkolenia zawodowe z zakresu 
pracy z osobami zagrożonymi bezdomnością i w kryzysie 
bezdomności, w tym z osobami chronicznie bezdomnymi.
Projekt trwa do 31.07.2026 r. Kwota przeznaczona na re-
alizację projektu to 2 569 803,23 zł, w tym 2 439 603,23 zł 
dofinansowanie ze środków europejskich.
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- Zawsze gdy się spotykamy, to jest Pani uśmiechnięta. 

- Bo robię to, co kocham. Lubię mieć tysiąc spraw na głowie, 
lubię kiedy się tworzy, kiedy nasz region pięknieje. Wtedy 
jestem w swoim żywiole.

- W swoim żywiole, czyli…

- Czyli w centrum wydarzeń, w ruchu, w działaniu. Bywam 
zmęczona, ale jeszcze bardziej szczęśliwa, że coś udało się 
załatwić, jakieś sprawy przyspieszyć czy wręcz od zera wy-
kreować. Możliwość wpływania na rzeczywistość, na bieg 
wydarzeń, to jest ta sprawczość, która daje mi siłę do dzia-
łania. 

- Czy mogłaby Pani podać przykład tej sprawczości?

- Ależ proszę, jest ich mnóstwo. Być może słyszała Pani 
o uruchomionym niedawno projekcie „Dziś uczeń, jutro 
student!”. Media sporo o nim pisały i mówiły, bo jest to 
przedsięwzięcie unikalne nie tylko w skali naszego regio-
nu, ale też kraju, a nawet Europy. Powiem od razu, że to 
nie moja opinia, a ocena, którą słyszałam z ust przedstawi-
cieli Komisji Europejskiej. Kilkadziesiąt milionów złotych 
z dotacji unijnych zostanie przeznaczonych na dodatkowe 
zajęcia i korepetycje dla tysięcy uczniów świętokrzyskich 
szkół średnich, tak by lepiej przygotować ich do studiowania 
na kierunkach technicznych, najlepiej na naszych kielec-
kich wyższych uczelniach. Był pomysł, działanie i rozmowy 
z Ministerstwem Funduszy i z Komisją Europejską – a dziś 
możemy już mówić o realizowanym projekcie, z którego 
skorzystają tysiące młodych ludzi, poprawiając swój punkt 
startu do dalszej edukacji i kariery zawodowej. Dla rodziców 

Drzwi mojego gabinetu 
nigdy się nie zamykają
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to konkretne pieniądze, które zostaną w ich portfelach i które 
można wydać na inne cele. To realne wsparcie dla tysięcy 
rodzin z naszego regionu. Ponieważ ten projekt jest moim 
autorskim pomysłem, więc tym bardziej cieszy jego sukces.

- Nie obraża się Pani, słysząc opinie, że „wszędzie Pani pełno”?

- Ależ skąd! Wręcz przeciwnie – można powiedzieć, że 
traktuję to jak komplement. Nie tkwię w czterech ścia-
nach mojego gabinetu, a nawet i tam drzwi się nigdy nie 
zamykają  niech Pani spyta kogokolwiek w urzędzie. Lubię 
kontakt z ludźmi, lubię rozmawiać, nie boję się angażować 
w trudne tematy i nie boję się podejmować trudnych decy-
zji. Z czystym sumieniem mogę powiedzieć, że kilkuletni 
okres sprawowania funkcji wicemarszałka województwa 
to czas naprawdę ciężkiej pracy, która przyniosła bardzo 
dobre efekty. Wśród tych efektów jest nowy, stworzony od 
zera program regionalny. W części społecznej, którą nadzo-
ruję, został uznany przez Komisję Europejską za najlepszy 
w Polsce! Dla mieszkańców naszego regionu oznacza to 
1,8 miliarda złotych na poprawę stanu zdrowia, edukację, 
usługi społeczne czy podniesienie kwalifikacji. Znów, jak 
przez ostatnie cztery lata, jesteśmy w czołówce najbardziej 
efektywnych pod tym względem wydatkowania regionów. 
Uczciwie pracujemy i mamy dobre rezultaty. 

- Czy trzeba czegoś więcej, by czuć wielką satysfakcję?

- Myślę, że zawodowo mam powody do zadowolenia, a pełną 
satysfakcję czuję, bo wiem, że mam wspaniałą rodzinę, która 
zawsze mnie wspiera. I oczywiście wiele planów i ciekawych 
projektów, którymi jeszcze Państwa pozytywnie zaskoczę.
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Zwracam się do Was ze słowami ogromnej wdzięczności. 
Dziękuję w pierwszej kolejności za dar modlitwy w intencjach 
misjonarzy i misjonarek. Modlitwa jest niesamowitą potęgą. 
Bywają dni i chwile, że czuję mocno, że ktoś się za mnie mo-
dli. Pracuję na misjach od 1979 roku. Czasem było trudno, 
ale zawsze ktoś wypraszał mi potrzebne łaski. Bardzo proszę 
o modlitwę, o powołania kapłańskie, zakonne i misyjne. 
Dziękuję również za wsparcie materialne, dzięki któremu mo-
głyśmy przyczyniać się do podnoszenia stopy życiowej miejsco-
wej ludności. W Lusace, stolicy Zambii, w jednej z najuboższych 
dzielnic mogłyśmy zorganizować przedszkole, szkołę posta-
wową, średnią i zawodową dla dziewcząt i młodych kobiet. 
W szkołach uczy się ponad tysiąc dzieci i młodzieży.
Prowadzimy również Dom Bożej Opatrzności dla bezdom-
nych, ludzi starszych, niepełnosprawnych i sierot. Siostry swoją 

opieką otaczają również ubogie rodziny i ludzi starszych miesz-
kających w pobliżu. Mieszkamy w sercu  ubogiej dzielnicy, stąd 
też ludzie, którzy są w potrzebie zarówno materialnej jak i du-
chowej, niezależnie od wyznania, przychodzą do nas ze swoimi 
troskami. Trudno mówić „Bóg jest miłością”, nie pochylając się 
nad tymi, którzy potrzebują tej pomocy. Gdybym miała określić 
jednym słowem czym są misje, to powiem - misje to MIŁOŚĆ. 

Osoby konsekrowane 
na misjach

Siostry zakonne posługujące na misjach 
możemy wesprzeć wpłacając swój dar serca:

40 1240 1372 1111 0010 6117 7623.
Kuria Diecezjalna, 25-025 Kielce, ul. Jana Pawła II 3

Dzień 2 lutego to święto Ofiarowania Pańskiego. Jest to również dzień wdzięczności za dar 
powołań osób konsekrowanych. Światowy Dzień Życia Konsekrowanego uświadamia nam 
wielką potrzebę modlitwy za osoby, które poświęciły swe życie Bogu i bliźnim. Wiele z nich 
posługuje na misjach. Otaczamy ich naszą wdzięcznością i darem modlitwy. Jedną z nich jest 
s. Judyta Bożek, pochodząca z parafii Książnice, diecezja kielecka. 

Na zdjęciu s. Judyta Bożek - Zambia
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Jednym z głównych czynników przyciągających nowych 
mieszkańców jest rozbudowa lokalnej infrastruktury 
edukacyjnej, w tym przede wszystkim Gminnego Żłobka, 
przedszkola, a także świetnie funkcjonujących szkół wypo-
sażonych na najwyższym poziomie, co świadczy o zaanga-
żowaniu lokalnych władz w zapewnienie solidnych podstaw 
edukacyjnych już od najmłodszych lat. Nowoczesne szkoły, 

Miasto i Gmina Piekoszów staje się coraz bardziej atrakcyjnym miejscem do życia, 
zwłaszcza dla młodych rodzin i osób poszukujących spokojnej przestrzeni z dala od 
miejskiego zgiełku. Dynamiczny rozwój infrastruktury, inwestycje w edukację, sport 

i opiekę nad najmłodszymi, a także dbałość o jakość życia mieszkańców sprawiają, że 
Piekoszów przyciąga coraz więcej osób

pracownie edukacyjne oraz kładzenie nacisku na rozwój 
kompetencji przyszłościowych, jak chociażby programo-
wanie z robotami, sprawiają, że młode pokolenia mają 
zapewniony dostęp do wysokiej jakości edukacji. To waż-
ny argument dla młodych rodziców, którzy przy wyborze 
miejsca do życia kierują się perspektywami edukacyjnymi 
dla swoich dzieci.

Gmina intensywnie inwestuje też w infrastrukturę dro-
gową i komunalną, co poprawia jakość życia mieszkańców 
i zwiększa atrakcyjność gminy jako miejsca do zamieszka-
nia. Budowa nowych dróg, modernizacja oświetlenia oraz 
rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej to tylko niektóre 
z działań, które sprawiają, że życie w Piekoszowie staje się 
coraz bardziej komfortowe.

Dbałość o rozwój kulturalny i sportowy mieszkańców też 
nie pozostaje bez znaczenia. Inwestycje w obiekty sportowe, 
budowa profesjonalnego kina, organizacja imprez kultural-
nych i sportowych, a także promowanie aktywności fizycz-
nej, przyczyniają się do budowania silnej i zintegrowanej 
społeczności lokalnej.

Ze statystyk wynika, że w Piekoszowie jest duże zaintere-
sowanie budową domów, co podkreśla atrakcyjność tego 
miejsca jako idealnego do życia i wychowywania dzieci. 
W ubiegłym roku wydano aż 77 pozwoleń na budowę. - 
Cieszy fakt, że nasza gmina staje się coraz bardziej pożąda-
nym miejscem do życia dla wielu osób, zwłaszcza młodych 
rodzin. To, że przybywa nam mieszkańców, jest potwier-
dzeniem, że obrany przez nas kierunek rozwoju, inwestycje 
w edukację, infrastrukturę, a także dbałość o jakość życia 
i środowisko naturalne, jest właściwy i przynosi oczekiwane 
efekty. Każde nowe pozwolenie na budowę, każda nowa 
rodzina, która decyduje się zamieszkać w naszej gminie, to 
dla nas powód do radości i motywacja do dalszej pracy – 
mówi burmistrz Zbigniew Piątek.

Piekoszów, dzięki swojej lokalizacji, bliskości natury, a jed-
nocześnie dynamicznemu rozwojowi i dbałości o jakość ży-
cia mieszkańców, staje się wzorem gminy, która łączy w sobie 
zalety życia na prowincji z dostępem do nowoczesnych usług 
i infrastruktury. To sprawia, że coraz więcej osób, zwłaszcza 
młodych, decyduje się na budowę domu i założenie rodziny 
właśnie tutaj, przyczyniając się do dalszego rozwoju i wzbo-
gacenia społeczności lokalnej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Piekoszów, Zbigniew Piątek: Dziękuję wszystkim 
obecnym i przyszłym mieszkańcom za zaufanie i zapewniam, że będziemy konty-
nuować nasze działania, aby Piekoszów był miejscem, gdzie każdy chce nie tylko 
mieszkać, ale przede wszystkim dobrze żyć.

Miasto i Gmina Piekoszów dobrym 
miejscem do życia. Sprowadza się tu coraz 

więcej mieszkańców!
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– Jesteś bardziej restauratorem, przedsiębiorcą czy społecz-
nikiem?

– Człowiekiem z Kielc. A tak na poważnie: większość ludzi 
kojarzy mnie z branżą gastronomiczną, bo posiadam kilka 
spółek, lokali o różnym profilu – od restauracji, przez cu-
kiernie, po stołówki i bufety. Jednak tak naprawdę moim 
głównym źródłem utrzymania jest działalność budowlana.

– Jesteś tatą dwóch cudownych chłopców – Maciusia i Olusia, 
który ma zespół Downa. Czy to rodzicielstwo sprawiło, że ra-
zem z żoną prowadzicie Fundację Kochaj Mnie Po Prostu?

– Uważam, że jako tata Olka mam misję, by uświadamiać 
innym ojcom, jak ważna jest ich rola w rodzinie. Pojawienie 
się na świecie Olusia to najlepsze, co mogło się wydarzyć 
w moim życiu. On daje mi więcej niż ludzie mogą sobie 
wyobrazić. Dlatego chcemy pokazywać, że kiedy rodzi się 
dziecko z niepełnosprawnością, świat się nie kończy.

– Zostając przy działaniach społecznych: zaczyna się wojna 
na Ukrainie. Ty, jako jeden z nielicznych kielczan, uścisnąłeś 
dłoń prezydentowi Ukrainy.

W sercu grają mi Kielce
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Człowiek z Kielc. Restaurator, 
przedsiębiorca, a nawet budowlaniec. 
Inicjator wielu akcji społecznych, jeden 
z niewielu kielczan, którzy ucisnęli dłoń 
prezydentowi Ukrainy. Prywatnie mąż 
i tata dwóch synów. Zapraszamy do 
przeczytania nieoficjalnego wywiadu 
z Maciejem Jakubczykiem

– Miałem wtedy przyjemność zarządzać restauracją „Win-
nica”, gdzie odbywał się remont, ale korzystaliśmy z kuchni, 
w której gotowaliśmy dla osób uciekających przed wojną. 
Udało nam się zorganizować też świetlicę. Wynikiem tych 
działań było zaproszenie do Pałacu Prezydenckiego i spo-
tkanie z prezydentami Polski i Ukrainy. To było fantastyczne 
przeżycie. Poczułem wtedy, że zrobiłem coś dobrego. My-
ślałem, że to niewiele, a jednak ktoś to docenił. 

– Przejdźmy do twojej działalności restauracyjnej. Co jest naj-
ważniejsze w prowadzeniu gastronomii, a co najtrudniejsze?

– Najważniejsi są ludzie i relacje między nimi. Najtrudniejsze 
– utrzymać tych ludzi. Gastronomia jest bardzo niewdzięcz-
na. Oni pracują, kiedy my się bawimy. Kiedy my śpimy, oni 
gotują. Kiedy my mamy kaca, oni szykują się na następną 
imprezę. Wielu z nich nie wie, co to Sylwester, majówka, 
Święta Wielkanocne czy Bożego Narodzenia, bo są wtedy 
w pracy. Czasem warto na pracownika gastronomii spojrzeć 
z przymrużeniem oka, że on też ma prawo być zmęczony, 
bo jego zmiana nie trwa osiem godzin tylko, na przykład, 
czternaście.

– Co najbardziej zaskoczyło cię w tej branży?

– Lojalność i inteligencja tych ludzi. Nie chcę nikomu urą-
gać, ale większość osób myśli, że kucharze i kelnerzy nie 
są inteligentni. Obalę ten mit. To są bardzo mądrzy ludzie. 
Obsługując, nawet w Kielcach, żeby dostać dobry napiwek 
od zagranicznego gościa, muszą znać płynnie język, być 
wszechstronni i posiadać wiedzę ogólną.

– Co powinniśmy zrobić w Kielcach, żeby przywrócić życie 
w centrum?

– Przede wszystkim musielibyśmy mieć takie prawo, które 
pozwalałoby restauratorom podjeżdżać pod lokale i do-
stosowywać je do ich potrzeb. To jest nie do pomyślenia, 
że na ulicy Sienkiewicza nie możemy mieć ogródków zi-
mowych, ani zmieniać koloru elewacji. Dodatkowo wyna-
jem czy dzierżawa lokalu jest bardzo droga. To odstrasza 
przedsiębiorców.

– Twoja dewiza życiowa?

– Być dobrym człowiekiem.

– Co sam o sobie myśli Maciek Jakubczyk?

– Mam problem, ponieważ patologicznie mówię prawdę.

– Dziękuję za rozmowę. 
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Wspólnota AA powstała w Stanach Zjednoczonych. Jednym 
z inicjatorów powstania organizacji był makler giełdowy Bill 
Wilson. Symboliczną datą narodzin ruchu jest 10 czerwca 
1935 roku, kiedy to jeden ze współzałożycieli, dr Bob Smith, 
rozpoczął życie w nieprzerwanej trzeźwości. Od tamtej pory 
setki tysięcy osób otrzymało pomoc w walce z chorobą al-
koholową. 

DWANAŚCIE KROKÓW
Miał 41 lat, gdy trafił do więzienia. Oprócz dziewięciu wyro-
ków, Przemek na swoich barkach dźwigał jeszcze jedno cier-
pienie – alkoholizm. Za kratami znalazł drogę do wolności.
– Od początku odsiadki chodziłem na cotygodniowe mityn-
gi. Samodzielnie przerobiłem tak zwane kroki i wypisałem 
wszystkie swoje wady. Miałem czas żeby przemyśleć swoje 
dotychczasowe życie. Poczułem, że to właściwy kierunek. 
Dziś jestem dwudziesty szósty miesiąc na wolności i pracuję 
nad piątym krokiem – tłumaczy.
Osób z takimi doświadczeniami są tysiące, wspólnota Ano-
nimowych Alkoholików istnieje bowiem w Polsce od 50 
lat, choć jej początki sięgają lat 50. XX wieku. W 1974 roku 
powstała jednak pierwsza oficjalna grupa Eleusis.
– Zrzeszamy mężczyzn i kobiety, które dzielą się swoim do-
świadczeniem, aby rozwiązać wspólny problem alkoholowy 
– tłumaczy Joanna Turowska, psycholog i powiernik klasy 
„A” Anonimowych Alkoholików  w Polsce. Zaś podstawą 
tej terapii jest Program Dwunastu Kroków.
– To program duchowego zdrowienia z alkoholizmu. Za-
czynamy go od przyznania się do problemu. Kolejne kroki 
to rozliczenie się w przeszłością i działanie – dodaje Tu-
rowska  i wskazuje, że problem alkoholizmu w Polsce jest 
poważny. Oficjalne statystyki mówią, że zmaga się z nim 
około dwóch procent Polaków. Skala jest jednak znacznie 
większa. Nadużywanie alkoholu może dotyczyć nawet 2,5 
milionów osób w naszym kraju. Statystyki pokazują też, 
że Polacy piją coraz więcej. Przeciętnie spożywamy ponad 
dziewięć litrów alkoholu rocznie. Według Światowej Or-
ganizacji Zdrowia, alkohol wpływa na  rozwój ponad 200 
rodzajów chorób i znajduje się na trzecim miejscu wśród 
czynników ryzyka dla zdrowia.

ZNALEŹĆ POMOC
Często w walce z chorobą potrzebne jest wsparcie społe-
czeństwa.
– Decyzja zależy od danej osoby, ale ważne jest społeczne 
informowanie o możliwościach przezwyciężenia problemu 
– wyjaśnia Andrzej Chrobot, powiernik klasy „A” wspólnoty 
Anonimowych Alkoholików w Polsce.

Wygrali z nałogiem

Mija pół wieku od kiedy w Polsce powstała pierwsza grupa Anonimowych 
Alkoholików. Od lat walka z chorobą alkoholową prowadzona jest również 
w regionie świętokrzyskim
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W Polsce funkcjonuje około 2800 grup AA, w których do 
zdrowia powraca 28 tysięcy alkoholików. W województwie 
świętokrzyskim działają dwie intergrupy:  Świętokrzyska 
i Staropolska, które zrzeszają w sumie 46 grup i 600 uczest-
ników. 
Grupy AA funkcjonują m.in. w ramach Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Kielcach czy Świętokrzyskiego Cen-
trum Psychiatrii w Morawicy. Na terapie uczęszczają również 
więźniowie w Areszcie Śledczym na kieleckich Piaskach, 
a także w Zakładzie Karnym w Pińczowie. Program Dwu-
nastu Kroków realizowany jest również w schronisku dla 
bezdomnych im. św. Brata Alberta i Szpitalu w Końskich. 

***
Pomoc w przypadku problemu alkoholowego można uzy-
skać bardzo szybko. Szczegóły są na stronie www.aa.org.pl. 
Można również skontaktować się z Biurem Służby Krajowej 
AA: 22 828 04 94 lub poprzez infolinię: 801 033 242. 
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- Konkluzje z pewnością będą jednoznaczne i zostaną zawarte w ra-
porcie. Mam nadzieję, że nie będzie blokowane powołanie na świad-
ków ważnych osób, takich jak wspomniany Donald Tusk.

- Dziękuję za rozmowę.

Świętokrzyski poseł w jednej 
z najważniejszych komisji śledczych

Rozmowa z posłem Mariuszem Goskiem z Suwerennej Polski. 

- Rozpoczęła działalność komisja śledcza ds. kontroli operacyjnej, sto-
sowanej przez służby specjalne, czyli tzw. komisja ds. Pegasusa. Jest pan 
jej członkiem. Czego możemy się spodziewać?

- Jesteśmy po pierwszym posiedzeniu. Było bardzo burzliwie. Pomimo 
tego, że jesteśmy najliczniejszym klubem, nie uzyskaliśmy miejsca 
w prezydium, co jest bardzo krzywdzące. To o tyle istotne, że obecnie 
ustalany jest harmonogram naszych prac. To w prezydium zapadają 
kluczowe decyzje. Chcieliśmy poszerzyć przedział czasowy badanych 
spraw do lat rządów PO-PSL. Inwigilowani byli wtedy dziennikarze, 
co skończyło się wielkim skandalem.

- Będziecie próbowali wpłynąć na pracę gremium?

- Jednym ze świadków, którego chcemy powołać na świadka jest Do-
nald Tusk. Mamy do niego wiele pytań.

- O co chcecie zapytać premiera?

- Nie mogę teraz ujawnić tej informacji. Ta komisja jest specyficzna, 
bo będziemy pracowali nad materiałami, które mają klauzulę tajności. 
Podobnie może być z naszymi posiedzeniami.

- Spodziewacie się konstruktywnych wyników?

Mariusz Gosek
Poseł na Sejm RP

Biuro poselskie, ul. Warszawska 29/3, Kielce
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Salon Kulturalny Restauracji Da Vinci
W Podzamczu od lat w zabytkowym Dworze Starostów funkcjonuje 
restauracji Da Vinci. Właścicielka Renata Kamienik dba o to, aby nawią-
zywać swoją ofertą do miejsca, ale i nazwy. Zatem w karcie menu goszczą 
proste, a zarazem wykwintne dania– tajemnicą jest przygotowywanie 
dań czerpiąc z dawnych receptur, bazując na ziołach i tym co z natury. 
Nie tylko miejsce zobowiązuje, ale i nazwa „Da Vinci” – zatem pojawił 
się pomysł organizacji nie tylko okazjonalnych wydarzeń kulturalnych, 
ale cyklicznych spotkań z kulturą - budowania społeczności tego miejsca 
pod nazwą Salon Kulturalny Restauracji Da Vinci. Już 8 lutego odbędzie 
się pierwsze inauguracyjne wydarzenie – sztuka teatralna osnuta na 
niezwykłym tekście, wziętym ze snu K. I. Gałczyńskiego „Bal u Sa-
lomona” w wykonaniu Andrzeja Pieczyńskiego przy akompaniamencie 
Wojciecha Lisowicza. Wyobraźnia autora przeniesie widownię do sal 
francuskiego pałacu na bal u króla Salomona, na którym sam gospodarz 
się nie pojawia. Służby pałacowe witają i oprowadzają gości po mie-
niących się przepychem wnętrzach. Widzów ogarnia fala dręczących 
pytań, zaś muzyka, woń alkoholu, perfum wzbudzają tęsknotę za tym 
co podpowiada wyobraźnia. I wtedy uczestnicy wydarzenia zaczynają 
być świadkami tajemniczych zdarzeń.
 Organizatorzy, czyli Renata Kamienik, Andrzej Pieczyński i Katarzy-
na Gocał chcą stworzyć miejsce, w którym nie tylko będzie się można 
delektować kulturą, ale i obcować z jej twórcami przy kawie, herbacie 
z „delicją”. W 2024 r. zaplanowane zostały min 4 wydarzenia. Miłośników 
kultury, sztuki, a także osoby, które są w szczególny sposób związane 
z Zespołem Pałacowo-Parkowym w Podzamczu organizatorzy zapra-
szają do Loży Patronów. 
Szczegółowe informacje: https://sklep.davinci.travel.pl/blog/salon-
-kulturalny-da-vinci/
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18 1910 1048 2782 9908 8260 0002 RADIO EM KIELCE

25-333 KIELCE UL. SIENKIEWICZA 2RADIO EM KIELCE
25-333 KIELCE 
UL. SIENKIEWICZA 2

Drogi Czytelniku, 
jeżeli ważna jest dla Ciebie nasza działalność i prowadzone przez nas media: Radio eM Kielce i Tygodnik eM, który od 15 lat trafia bezpłatnie

do tysięcy odbiorców, możesz docenić naszą misję, wspierając nas i wpłacając darowiznę na konto: RADIO EM KIELCE, 25-333 KIELCE, UL. SIENKIEWICZA 2,  

18 1910 1048 2782 9908 8260 0002.
Za każdy gest życzliwości Dziękujemy!

Zespół Radia eM i Tygodnika eM

DAROWIZNA NA CELE KULTU RELIGIJNEGO
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